

# SAINT MINA AND POPE CYRIL VI COPTIC ORTHODOX CHURCH

(Issue 54, Dec. 31<sup>st</sup>, 2017)



We should remember when God met Moses with the burning bush, God told him to take off his sandals because where he was standing was holy. This idea also transfers to us. If God has touched our lives then we are holy also. The strongest reason we can give why we should keep ourselves spiritually pure, is simply because God is holy and wants to have fellowship with us. The Lord did not give us a thousand reasons why we must be holy. He told us simply... "For I the Lord your God am holy." (Leviticus 19:2).

*Fr. Anthony Micheal*

## **Holy liturgy:**

Wednesday: 8:00- 10 am  
Friday: 8-10 am  
Sunday: 8- 11:30 am

## **Vesper & Bible Study:**

Saturday: 7- 8:15 pm

## **Midnight Praises:**

Saturday: 8:30-10:30 pm

## **Prayers Meeting:**

Thursday: 8 - 10 pm

## **Sunday School:**

Sunday: 12 - 1pm

## **Hymns classes:**

Saturday: 6 - 7 pm

## **Servants Meeting:**

Sunday: 1 - 1:45 pm

## **Pope Cyril Meeting:**

Friday: 10:30 - 12:30

## **Family Meeting:**

Friday: 7:30 – 9:30 pm

## **Choir:**

Friday: 7:30 - 9 pm

## **Children's Choir:**

Saturday: 5 - 6 pm

## **Church News:**

- Christmas Paramouni Liturgy will be held on Saturday, Jan. 6<sup>th</sup> from 8-10 am, one day fasting without fish.
- SMPCVI Church wishes you a Happy New Year and a Merry Christmas. The Christmas Eve Mass will start at 7:00 pm and ends at 11: 30 pm.
- Sunday School Christmas celebration will be held on Sunday, Jan. 7<sup>th</sup>. The celebration will be from 12:00 to 2:00 pm.
- SMPCVI church would like to invite you to the Christmas celebration and dinner on Sunday Jan. 7<sup>th</sup> at 2:30 pm. Ticket price: \$ 10 for 12 years and up; \$ 5 for 5 years to 12 years old. Free for less than 5 years. For tickets, please contact:  
Georges Salib: 514-562-5252; Awni Ata-Alla: 514-449-9040  
Lucy Matta: 514-834-0744; Tamer Ibrahim: 514-438-5741
- The Church congratulates Mr. Ayman Kamal and his wife Anna Kesauri for the baptism of the blessed daughter Nadine on December 29, 2017, may our Lord bless the new baby.

## **The Praises of Kiahk: "The Theotokias"**

Symbols of Virgin Mary that are recorded in the Theotokias:

- The Golden Lampstand Carrying the Light: It was a symbol for the Virgin Mary, the Mother of Light. Saint Mary carried the True Light that gives light to every person that comes into the world.
- The Golden Censer: The gold is a symbol of her purity, and the censer carries the live coal of divinity and does not burn.

**By: Fr. Bishop Kamel**

*" Restore us, O God;  
Cause Your face to  
shine, and we shall be  
saved!" (Psalm 80: 3)*

عندما تقابل الله مع موسى في العليقة، طلب الرب منه أن يخلع نعليه لأنه واقف في مكان مقدس. و من هنا نلاحظ أنه إذا تلامس الله معنا في حياتنا فقد أصبحنا مقدسين من خلاله. و من أقوى الأسباب التي تدفعنا في أن نسلك حياة القداسة هو أن الله قدوس و يريد لنا أن نحيا جميعاً معه. فالرب لم يعطينا ألف سبب لكي نكون قدسين بل أعطانا ذاته لكي نتمثل بها... "لَأَتَى قُدُوسَ الرَّبِّ إِلَهُكُمْ." (لاويين 2:19).

### القس: أنطونيوس ميخائيل

#### أخبار الكنيسة:

- سيقام قداس برامون عيد الميلاد المجيد يوم السبت ٦ يناير من ٨ - ١٠ ص ،يوم صيام بدون سمك
- تهني الكنيسة ابناءها بمناسبة العام الجديد وبعيد الميلاد المجيد. ستقام صلاة قداس عيد الميلاد يوم السبت ٦ يناير من الساعة ٧ م الي الساعة ٣٠ : ١١ م.
- ستقام حفلة مدارس الأحد يوم الأحد ٧ يناير من الساعة ١٢ الي الساعة ٢ ظهراً.
- يسر كنيسة مارمينا و البابا كيرلس السادس أن تدعوكم لحضور حفل عشاء عيد الميلاد المجيد وذلك يوم الأحد الموافق ٧ / ١ / ٢٠١٨ الساعة ٣٠ : ٢ ظهراً. سعر التذكرة \$١٠ (من سن ١٢ عام و ما فوق) ، ٥ \$ (من سن ٥ الي ١٢ عام) والأطفال أقل من ٥ سنوات مجاناً . للحجز برجاء التواصل مع: جورج صليب: 514-562-5252
- عوني عطا الله: 514-449-9040 لوسي متي: 514-834-0744
- تامر ابراهيم: 514-438-5741
- تهني الكنيسة استاذ أيمن كمال و زوجته أن بعماد ابنتهما نادين في 29 ديسمبر، الرب يباركها.

### تسبحة كيهك: " السبع ثيوطوكيات"

رموز مريم العذراء التي تم تسجيلها في الثيوطوكيات:

- المنارة الذهبية: المنارة الذهبية كانت رمزاً للسيدة العذراء، لأنها هي حاملة النور الحقيقي الذي يضيء لكل إنسان أت إلى العالم.
- المجمر الذهبية: هذه المجمر هي رمز للسيدة العذراء.. فالذهب يرمز لطهارتها، والمجمر نفسها حاملة جمر اللاهوت

بقلم: القس بيشوي كامل

مواعيد القداسات:

الاربعاء: 8:00 - 10ص

الجمعة: 8 - 10 ص

الاحد: 8 - 11:30 ص

العشية ودراسة الكتاب

المقدس:

السبت: 7 - 8:15 م

تسبحة:

السبت: 8:30 - 10:30 م

اجتماع الصلاة:

الخميس: 8 - 10 م

خدمة مدارس الاحد:

الاحد: 1 - 12 ظهراً

فصول الحان:

السبت: 6 - 7 م

اجتماع الخدام:

الاحد: 1:45-1 ظهراً

اجتماع البابا كيرلس:

الجمعة: 10:30 - 12:30

اجتماع الأسرة:

الجمعة: 7:30 - 9:30م

الكورال:

الجمعة: 7:30 - 9 م

كورال الأطفال:

السبت: 5 - 6 م

"يا الله ، أرجعنا ، وأتر

بوجهك فنخلص " (مز80 :

(3